
 

 

Forslag om et udvidet dyrkningsareal i 2025 

Baggrund: Som aftalen er nu, vil der kun blive dyrket grønsager i Køkkenhaven i 2025 – og nogle 
flerårige i Vangen og andre steder. Køkkenhaven vil dog blive 18 bede større i 2025. 

Konsekvensen af det er, at produktionen vil blive en del mindre end i 2024. Det vil især går ud over 
produktionen af kartofler, vinterkål (rosenkål, kalette, hovedkål, evt. savoy) og vintergræskar (hokkaido 
og lignende), måske majs mm 

Der er derfor et forslag om at lægge et mindre stykke mark ud til flere grønsager. Området vil være 
væsentlig mindre, end det, der i 2024 er dyrket udenfor Køkkenhaven. Anders er blevet spurgt, og han 
ville i givet fald anbefale det blå område (ca) til formålet og IKKE det område mellem Køkkenhaven og 
Frugthaven, som også har været på tale. Det skyldes, at der er en flerårig grøngødningsblanding i dette 
stykke, og at der før en evt. udvidelse af Køkkenhaven hen imod Frugthaven helst skal køres mindst 
mulig på stykket.  

Hvad vil det kræve? 

- Driftledelse af et større område, af flere afgrøder mm 
- Plantearbejde – det kan næppe betale sig at leje Ole Nørbys plantemaskine for det lille stykke. 
- Mere lugning hele sæsonen 
- Klargørelse og pasning (radrensning) af mark med traktor 

Hvad vil det give? 

- Afgrøder, som vi ellers kommer til at savne. Se ovenfor 

 


